


Přeložka plynu u mateřské školy 

Výstavba veřejného osvětlení v ulici Na Staré trati 
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SLOVO STAROSTY OBCE  
 

Vážení spoluobčané 

Dne 19.10.2022 proběhla ustavující schůze nového zastupitelstva obce 
pro volební období 2022–2026. V letošních komunálních volbách jste mohli 
vybírat pouze z jedné kandidátní listiny s devíti jmény nových kandidátů 
do zastupitelstva obce. Pro mnohé z vás to byla jistě nekomfortní situace, kdy 
nebylo možné si vybrat tak jako dříve. Minulé zastupitelstvo po delší debatě 
rozhodlo, že to současné bude mít devět členů. Bohužel zákon nepočítá s tím, 
že při devítičlenném zastupitelstvu a vyšším, může nastat situace, kdy se 
v obcích objeví pouze jedna kandidátka a není tedy možné mít na ní náhradníky. 
Tak trochu jsme se tedy letos dostali zpět před rok 1990. Ale na druhou stranu, 
kdokoliv měl možnost se ucházet o přízeň voličů a přihlásit se do zastupitelských 
voleb i sám za sebe. 

Rád bych využil této příležitosti a popřál novému zastupitelstvu mnoho sil a elánu 
při řízení naší obce a starostech o její občany.   

 

KONEČNĚ BUDE VEŘEJNÉ OSVĚTLENÍ 

Před čtrnácti dny začala stavba veřejného osvětlení v ulici Na Staré trati a časově 
na ni naváže stavba veřejného osvětlení v ulici Pod Sadem. Výstavbou osvětlení 
Pod Sadem, bude propojena i ulice Polní, kde je již osvětlení připraveno. 
Obyvatelé těchto lokalit se tedy již brzy mohou těšit na „rozsvícenou tmu“. 

 

PŘELOŽKA PLYNU U MATEŘSKÉ ŠKOLY JE NUTNÁ 

Dne 19. října zahájila firma 
MERTASTAV přeložku plynovodu 
u MŠ, která je vyvolaná chystanou 
nadstavbou školky. Při výkopu nové 
trasy plynu se narazilo na problém 
s vedením funkční kanalizační 
přípojky, která šikmo kříží trasu vedení 
plynu v plánovaném místě propojení 
nového vedení, což je pro GasNet 
nepřijatelné. Řešením by bylo toto 
nové propojení posunout do míst, kde 
tato kolize nehrozí. Toto řešení by 
obnášelo přeprojektování této 
přeložky a opětovné schválení firmou 
GasNet, což je zase pro obec 
nepřijatelné z důvodu časových. Toto 
by zpozdilo zahájení stavby 

na mateřské škole. Tento proces by 
přeložku plynu posunul o cca měsíc, 
což by znamenalo propojení nové 
trasy plynovodu se stávající až na jaře 
2023, protože práce na plynovodních 
vedeních, pokud se nejedná o havárii, 
se mohou provádět pouze do konce 
října. V zimním období jsou práce 
přerušeny. 

Bylo tedy dohodnuto jiné řešení. 
Stávající kanalizační přípojka bude 
zrušena a vedena novou trasou. 
S touto novou kanalizační přípojkou 
bude pořízena také nová revizní 
šachta, která je dle zjištění v současné 
době v havarijním stavu.                                                  

Jiří Hanák – starosta obce 
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SLOVO ZASTUPITELŮ OBCE 

OBNOVA LESA POKRAČUJE 

Stejně jako v loňském a předloňském roce se na Vás obracím s prosbou, 
týkající se sběru semen stromů. Aktuálně je možné sbírat semena buků, 
dubů, kaštanů, lip aj. 

V lese, mimo jiné, nadále probíhá dotěžování zbytků souší po kůrovcové 
kalamitě a zajišťování mladých porostů. S příchodem podzimu začíná též 
výsadba. Standardně se vysazují sazenice, ale jak je známo, pokud stromek 
vyroste od semínka je mnohem odolnější. Proto díky za každé semínko. 

Nasbírané semena je nejlepší doručit přímo panu Vítovi Helánovi obecnímu 
hajnému. Případně je též možné zanechat je na OÚ. 

Velice děkujeme za pomoc!                                                     Jiří Helan – člen ZO 

 

POZVÁNKY 

 

ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU 

Obec Moravské Knínice srdečně zve na slavnostní rozsvícení vánočního stromu, 
které se bude konat 27. listopadu 2022 v 17 hodin u kašny v ulici Kout. 
Společně rozsvítíme také první svíci na obecním adventním věnci a připravíme 
se na letošní Adventní putování. 

 

ADVENTNÍ PUTOVÁNÍ 

Vydejte se s námi hledat tajemné 
osobnosti!!! 

Vždy od úterý do neděle se pro vás otevře 
nová cesta za nápovědou. 

Startujeme vždy od kostela směrem, který 
vám ukážou hvězdy. V cíli na vás čekají 
zábavné úkoly a indicie k odhalení toho, 
koho hledáme.  

Začínáme v úterý 29. listopadu 2022.  

Jména osob společně odtajníme 
23. prosince před Živým betlémem.  

Pro statečné poutníky bude připravena 
drobná odměna.  

 

Ivana Koláčková – organizátorka akcí 
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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU MORAVSKÉ KNÍNICE 
 

VÝPIS USNESENÍ Z 47. ZASEDÁNÍ ZO KONANÉHO DNE 20.09.2022 

č. 609/47/22 – ZO schvaluje jako zhotovitele stavby „Rekonstrukce mateřské 
školky“ firmu VS–build, s.r.o., Družstevní 369, 664 43 Želešice, IČ28312015, za 
nabídkovou cenu 13.040.770,84 Kč s DPH. Schvaluje smlouvu o dílo a pověřuje 
starostu obce k podpisu této smlouvy, viz příloha č. 1 – posouzení nabídek. 
Smlouva zveřejněna na www.vhodneuverejneni.cz.  

č. 610/47/22 – ZO schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě o úvěru ze dne 25.05.2022 
se společností Komerční banka, a. s., se sídlem Praha 1, Na Příkopě 969/33, 
PSČ 114 07, jejímž předmětem je prodloužení čerpání úvěru do konce roku 
2023, viz příloha č. 2 - dodatek č. 1 ke smlouvě o úvěru k nahlédnutí na obecním 
úřadě. 

č. 611/47/22 – ZO schvaluje záměr nákupu samonakládacího sypače na traktor 
TYM, za cenu 114.000 Kč s DPH dle nabídky číslo N20103 ze dne 23.08.2022.  

č. 612/47/22 – ZO bere na vědomí aktuální stav finančních prostředků k plnění 
Rámcových dohod na lesnické činnosti v obecních lesích v k.ú. Moravské 
Knínice. 

č. 613/47/22 – ZO bere na vědomí zprávu o využívání sdílených kol na stanovišti 
v Moravských Knínicích a doporučuje pokračovat ve spolupráci s městem Kuřim 
při zajišťování bikesharingu. 

č. 614/47/22 – ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 10/2022, viz příloha č. 3 – 
RO 10/2022 zveřejněno na elektronické úřední desce www.moravskekninice.cz 

č. 615/47/22 – ZO bere na vědomí informace o finanční situaci obce a další 
aktuální informace. 

 

VÝPIS USNESENÍ Z 1. ZASEDÁNÍ ZO KONANÉHO DNE 19.10.2022 

č. 1/1/22 – ZO určuje ověřovateli zápisu Moniku Cobring, DiS, Jiřího Helana a 
jako zapisovatelku Janu Kosíkovou. 

č. 2/1/22 – ZO schvaluje následující program ustavujícího zasedání: volba 
starosty a místostarosty, zřízení finančního a kontrolního výboru, rozhodnutí 
o odměnách za výkon funkcí neuvolněných členů zastupitelstva (§ 72 zákona 
o obcích), volba zástupců obce do Mikroregionu Kuřimka, diskuse. 

č. 3/1/22 – ZO schválilo zvolení jednoho místostarosty.    

č. 4/1/22 – ZO v souladu s § 84 odst.2 písm. k) zákona o obcích určuje, že 
pro výkon funkce starosty obce bude člen zastupitelstva dlouhodobě uvolněn. 

č. 5/1/22 – ZO volí starostou obce Jiřího Hanáka. 

č. 6/1/22 - ZO volí místostarostku Ing. Janu Zemanovou, Ph.D.                     

č. 7/1/22 – ZO zřizuje finanční a kontrolní výbor. Oba výbory budou tříčlenné. 

č. 8/1/22 – ZO volí předsedou finančního výboru Ing. Radka Hlaváčka. 

č. 9/1/22 – ZO volí předsedou kontrolního výboru Mgr. Šárku Bořilovou, Ph.D.  

http://www.vhodneuverejneni.cz/
http://www.moravskekninice.cz/
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č. 10/1/22 – ZO volí členy finančního výboru Ing. Marii Kšicovou a Ing. Michala 
Kadlece. 

č. 11/1/22 – ZO volí členy kontrolního výboru MVDr. Ivanu Koláčkovou, Ph.D. a 
Ing. Radka Přikryla. 

č. 12/1/22 – ZO v souladu s § 72 zákona o obcích a nařízení vlády č. 318/2017 
Sb., o odměnách za výkon funkce členům zastupitelstev, v platném znění 
stanoví měsíční odměny za výkon jednotlivých funkcí neuvolněných členů 
zastupitelstva takto: místostarostka 12.000 Kč, člen ZO – předseda výboru nebo 
komise 3.200 Kč, člen ZO – člen výboru nebo komise 2.500 Kč. Zastupitelstvo 
obce Moravské knínice v souladu s § 72 odst.2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona 
o obcích stanoví, že měsíční odměny za výkon funkce neuvolněného člena 
zastupitelstva se budou poskytovat ode dne 01.11.2022.  

č. 13/1/22 – ZO schvaluje zástupce do DSO Mikroregionu Kuřimka Jiřího Hanáka 
a Ing. Janu Zemanovou Ph.D. 

Jana Kosíková – úřednice obecního úřadu 

 

 

ŠKOLNÍ OKÉNKO 

 

NÁVŠTĚVA RANČE LOUČKA V PŘEDKLÁŠTEŘÍ VE ČTVRTEK 
13.10.2022 OČIMA NAŠICH ČTVRŤÁKŮ 

Výlet na Ranč Loučka 

Z Moravských Knínic jsme jeli do Tišnova autobusem a poté do Předklášteří taky 
autobusem. Na Ranči Loučka byla kočka Příšerka a pes Goran. Odběhli jsme 
do malého výběhu s pískem a tam jsme skákali přes překážky. Hned na to tam 
přivedli koně Árese, který tam měl rozcvičku. Poté jsme se odebrali ke slepicím 
a kozám. Kozy se jmenovaly: Sněhulka, Ouško a Líza. Nasbírali jsme si tam 
překrásné peří a krmili jsme kozy. Po nějaké době jsme šli za hříbátky, která 
jsme si mohli pohladit. Na cestě zpět jsme jeli prvně autobusem, pak vlakem a 
zase autobusem. Na Ranči Loučka to bylo prostě super. Bohužel tam nebyly 
zebry, ale jenom kůň s přikrývkou se zebřím vzorem. 

Markéta Dvořáková, 4. ročník 

Ranč Loučka 

Ráno jsme v 7:28 odjížděli na Ranč. Uvítali nás dva psi a paní. Na nekryté 
jízdárně jsme stavěli překážky. Paní Míša nám ukázala drezuru koně. Rychle 
jsme pokračovali ke kozám a drůbeži. Přišli jsme do starého sadu a tam nás 
okukovaly kozy a několik kačen. Hned po vstupu do výběhu jsme je začali hladit 
a krmit, kozy byly nenasytné. Drůbež byla velmi opatrná na kuřata. Kozy Ouško 
a Líza byly velmi aktivní a neustále běhaly, ale stařičká Sněhulka byla pořád 
schovaná. Potom jsme šli ke koním. Hříbata byla neposedná, ale ostatní koně 
byli klidní. Loučíme se s Rančem a s pejsky. Odjíždíme zpátky do školy. 

Jan Bořil, 4. ročník 
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Den na ranči 

Ve čtvrtek jsme byli na Ranči Loučka. Autobusem jsme jeli do Tišnova a za chvíli 
do Předklášteří. Nasvačili jsme se. Byli tam dva psi, jeden se jmenoval Goran a 
druhý Vilda. Hned nato jsme skákali přes překážky. Za chvíli jsme se vydali ke 
slepicím, kachnám a kozám. Kozy se jmenovaly: Sněhulka, Ouško a Líza, mohli 
jsme je krmit. Viděli jsme spoustu hezkých pírek. Navštívili jsme ohradu s hříbaty. 
Potom jsme jeli autobusem na nádraží a z něj jsme jeli vlakem do Kuřimi a pak 
autobusem do Knínic.                                                         Michal Říha, 4. ročník 
 

VÝLET NA RANČ LOUČKA – Z POHLEDU ŽAČKY 5. ROČNÍKU 

Výlet na Ranč Loučka 

Ve čtvrtek jsme jeli autobusem na Ranč Loučka. Když jsme tam dorazili, nevěděli 
jsme, kam máme jít, protože tam byly dvě cesty a nikde jsme neviděli žádného 
informátora. Nakonec jsme se rozhodli, že se vydáme rovně směrem k takovému 
domku. Už jsme byli skoro u domku, když k nám přiběhla roztomilá kočička 
jménem Příšerka a dva pejsci Goran a Willy. Pak vyšla ze dveří paní instruktorka. 
Řekla nám, že nemáme hladit cizí pejsky, ale naštěstí byli Goran a Willy hodní. 
Poté nás zavedla do místnosti se dvěma stoly, kde jsme si odložili věci a najedli 
jsme se. Po jídle jsme si šli sednout ven na lavičku. Povídali jsme si o ročních 
obdobích a o tom, jak se zvířátka chystají na zimu. Potom jsme šli do jízdárny a 
skákali přes překážky. Druhá paní instruktorka nám v jízdárně ukazovala, jak se 
koně trénují.  

Nejvíce se mi líbilo, jak jsme šli krmit zvířátka. Paní instruktorka nás zavedla 
do takové ohrádky, ve které byly slepice, husy, kozy, kachny a pobíhala tam i 
Příšerka. Potom nám dávala oves, kterým jsme zvířátka krmili.  Nakonec jsme 
se rozloučili a šli na autobus zpět. Z autobusu jsme přestoupili na vlak, pak zase 
na autobus, a nakonec jsme si dali ve školní jídelně oběd.  

                                                              Eliška Dvořáková, 5. ročník 

ZPRÁVY Z FARNOSTI 
 

OPRAVA KOSTELA POKROČILA 

V letošním roce opět pokročila oprava kostela sv. Markéty, která kvůli své 
finanční náročnosti probíhá etapovitě. Zatímco v prvních letech byly 
investice zaměřeny na statické zajištění celé budovy (opravy krovu, 
výztuže zdiva), nyní se týkají zejména vnější obálky. Stavební práce 
probíhají dle schváleného projektu pod bedlivým dozorem památkářů. 

V průběhu letošní etapy byly aplikovány helikální výztuže v klenbách některých 
oken a opravena fasáda v průčelí, presbytáři a sakristii. Renovované fasádní 
plochy byly nejprve očištěny tlakovou vodou a ošetřeny algicidním přípravkem 
(likvidace mechů a dalšího biologického napadení). V průčelí musela být část 
omítky dokonce úplně otlučena a nově natažena. Dále byly opraveny římsy a 
reprofilována rozetová okna v průčelní zdi. Po penetraci fasády byla nanesena 
nová vrstva štuku a proveden dvojnásobný nátěr kvalitní fasádní barvou. Na 
závěr prošel renovací pískovcový portál hlavních dveří.  
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Náklady na letošní etapu činí 769.330,54 Kč včetně DPH. Celkové příjmy 
alokované na opravu kostela sv. Markéty (tj. dotace obce Moravské Knínice a 
dary jednotlivců či firem) byly k prvnímu říjnu ve výši 627.095 Kč (tj. o cca 140 
tisíc korun méně než fakturované náklady). Pokud byste chtěli přispět na opravy 
místního kostela, můžete tak učinit vložením hotovosti do sbírkové pokladničky 
umístěné v kostele nebo převodem na účet 247704317/0300. Variabilní symbol 
4444 alokuje prostředky pro knínický kostel. Za veškeré dary děkujeme.  

Stanislav Krčma – kostelník 

 

ZE SPOLKŮ 
  
ŠPALCYKLOBOJ BYL NA SVATÉHO VÁCLAVA 

Ve sportovním kalendáři regionu má 28. září rezervován cyklistický závod 
pro děti a mládež Špalcykloboj, který pod patronací Sokolské župy 
Pernštejnské každoročně pořádá TJ Sokol Moravské Knínice.  

Letos se na startovní čáru postavilo 23 cyklistických nadějí ve věku od 2 do 12 
let. Celý závod v sobě zahrnoval hned tři cyklistické disciplíny. První – dračí 
cesta, byla jízdou zručnosti, kdy v pohádkovém království musel jezdec (nikoliv 
na koni, ale na kole) srazit jednou rukou hlavu drakovi, přejet lávku, a nakonec 
co nejrychleji prokličkovat mezi kužely, aby mohl ustájit svého oře (kolo). Druhou 
byla jízda pomalosti a třetí byl klasický kros v terénu na čas.    

Všichni soutěžící obdrželi na konci závodu sladkou odměnu a jako upomínku na 
tuto akci malý dřevěný špalíček (proto název „Špalcykloboj“). Letos závodníci 
navíc obdrželi ceny od České obce sokolské – akce byla olympijského výboru, 
neboť náš závod byl zahrnut do projektu Evropský týden sportu 2022.  
  

Pořadí Příjmení, 
jméno 

Trestné 
body 

Pořadí Příjmení, 
jméno 

Trestné 
body 

 Kategorie 2–3 roky  Kategorie  4–5 let 

1. Švábeník David 241  1. Bílek Štěpán 175 

2. Kadlecová 
Adéla 

275 2. Štefan Jiří 230 

3. Kurka Damián 303 3. Přikrylová 
Terezie 

238 

 Kategorie  6–7 let 4. Šírková 
Tereza 

249 

1. Degl Vojtěch 256 5. Deglová 
Kateřina 

250 

2. Švábeník 
Štěpán 

329 6. Kubesa Šimon 360 

3. Kubesová 
Emma 

376  Kategorie 8–9 let 

4. Říhová Simona 382 1. Říha Michal 229 
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5. Helan Antonín 392 2. Nedoma 
Jakub 

243 

6. Kadlecová 
Barbora 

433 3. Bílková Stela 262 

 Kategorie 10–11 
let 

4. Kurka 
Maxmilián 

302 

1. Nedomová 
Sabina 

220 5. Polášek Matěj 307 

2. Helan Václav 256    

 Kategorie 12–13 
let 

   

1. Jindřich Denis 228    
Ivoš Hledík – náčelník a Mgr. Libor Vojanec – vzdělavatel TJ Sokol  

  
 

JARMAŘENÍ 

Dovolujeme si vás pozvat na již tradiční JARMAŘENÍ. Zažít pohodu a nasát 
předvánoční atmosféru můžete tentokrát v sobotu 26. listopadu 2022 od 14 do 
17 hodin v sále místní sokolovny. Připravujeme pro vás tvořivé dílničky i prodejní 
stánky. Občerstvení bude zajištěno. Těšíme se na vás! 

Hana Bravencová – organizátorka akce 
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ODDÍL STOLNÍHO TENISU POŘÁDÁ VÁNOČNÍ TURNAJ 

Tělocvičná jednota SOKOL MORAVSKÉ KNÍNICE oddíl stolního tenisu 

pořádá 40. ročník vánočního turnaje ve stolním tenise 

A) VŠEOBECNÁ USTANOVENÍ: 
1. Pořadatel: TJ Sokol Moravské Knínice 
2. Datum konání: sobota 17.12.2022 
3. Místo konání: sokolovna Moravské Knínice č. 161 
4. Vedení turnaje: L. Vojanec, M. Gabryš, M. Pleskač 
5. Přihlášky: Pouze e-mailem lvojanec@seznam.cz do 14.12.2022. 

Turnaj je z důvodů kapacity omezen na maximálně 32 hráčů, každá 
přihláška do tohoto počtu vám bude zpětně potvrzena. 

6. Losování: Před zahájením turnaje. 
B) TECHNICKÁ USTANOVENÍ: 
7. Předpis: Hraje se dle pravidel ST, SŘ a ustanovení tohoto rozpisu. 

8. Soutěžní disciplíny: Dvouhra a čtyřhra hráčů a hráček.  
9. Časový pořad: 8:00-8:30 prezence, 8:30-9:00 losování, 9:00 zahájení 

soutěží.  
10. Systém soutěží: Dvouhry kombinací skupinového a vylučovacího 

systému, čtyřhry dle počtu účastníků na jednu nebo dvě porážky.                                                    
11. Právo startu: Hráči pozvaní pořadatelem hrající nejvýše okr. přebor I. 

třídy a individuálně pozvaní hráči a hráčky. 
12. Rozhodčí: Ke stolům určuje vedení turnaje. 
13. Míčky: Hraje se vlastními plastovými míčky. 
14. Stoly: Hraje se na 4 stolech značky BUTTERFLY a DONIC. 
15. Ceny: Nejméně první tři v každé kategorii získávají věcné ceny. 
16. Startovné: Dle SŘ stolního tenisu; dvouhra 60 Kč, čtyřhra 40 Kč. 
17. Občerstvení: Zajištěno v místě konání turnaje. 
18. Ostatní: Pořadatel si vyhrazuje právo změn programu a systému soutěží 
19. Informace: Na tel. čísle 602 622 175. 

Mgr. Libor Vojanec – předseda oddílu stolního tenisu 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

Spolek HOBBY LINDT uspořádal první říjnovou sobotu tradiční Den dětí a koní 

mailto:lvojanec@seznam.cz
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ZPRAVODAJ OBCE MORAVSKÉ KNÍNICE ŘÍJEN 2022 – periodický tisk územního 

samosprávného celku * Ev. č. MK ČR E 23928 * ročník 30 * vychází 1x měsíčně * vydává Obec 
Moravské Knínice* cena ZDARMA * náklad 390 ks* Tisk: Tiskárna Brázda, Hodonín * Zasílání 
příspěvků: mkninice@volny.cz. Zpravodaj také na www.moravskekninice.cz. Redakce si 
vyhrazuje právo podle potřeby krátit příspěvky, popř. upravit rozměr článku nebo fotky. 

Uzávěrka příspěvků na LISTOPAD je 21.11.2022 08:00  
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